
 
HALD EGE SKOLE – skolebestyrelsesmøde 

Torsdag, den 7. november 2019, kl. 19.00 – 21.00 

                         
 
Afbud:   

 
Dagsorden:  

 

1. Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmødet d. 24.09.19 MNC/CM 
 

 
Referatet er godkendt. 
 

 
 

2. Nyt fra elevrådet MNC/CM 
 

 
Elevrådsdag i byrådet d. 18/11. I lighed med sidste år deltager vi. Elevrådet har et forslag om 10 
lånecykler med. Derudover et forslag om hyggemøbler til aulaen. 
 
Elevrådet arbejder på at nedsætte et klimaudvalg.  
Elevrådet arbejder også med køkultur ved boden. 
Elevrådets gangudvalg arbejder med ansvarlighed ift. møblerne. Penge der spares på renove-
ring, tilfalder elevrådet og pengene kan bruges på noget der kommer alle til gode i afdelingen. 
 

 
 

3. Ny kommunikationsplaform – Aula       MNC/CM 
 

Er der noget nyt?  
  

 
Førstehåndsindtryk for bestyrelsen:  

- Nemt at overskue og nemt tilgængeligt.  
- Alt er samlet et sted. 
- Positivt overrasket. 
- Der er det man har brug for og det virker rigtig godt.  
- Der er lidt begynder fejl / børnesygdomme som forhåbentlig bliver ændret undervejs. 

 

 
 

4. Dialogbaseret aftale, kvalitetsrapport og sammenhængsmodel   MNC/CM 
 
Den dialogbaseret aftale og kvalitetsrapport kommer i en ny udgave. Vi trykker derfor på pause i 
forhold til arbejdet i bestyrelsen. Det sidste jeg har hørt, er at vi skal forvente, at det er noget klar 
til bestyrelsesmødet i januar.    
Sammenhængsmodel: Se: https://kommune.viborg.dk/politik/politikker-og-strategier/Ny-styrings-
model 
 

 
Drøftes på skolebestyrelsesmødet d. 21. januar.  
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5. Evaluering af kontaktforældremøde     MNC/CM 
 
Se bilag 1 for opsamling.  
 

 
- Et godt møde med gode input, der kvalificerer det videre arbejde i skolebestyrelsen f.eks. 

med kommunikationsmodellen.  
- Vi skal huske at præsentere bestyrelsen og lærerne tydeligt, da det ikke er alle som ved 

hvem der hvem.  
- God respons på de emner der var valgt ud. Gode diskussioner i de mindre grupper. 
- Forslag: Kunne pædagogisk udvalg være faste deltagere? Der bliver delt meget viden og 

mange holdninger på kontaktforældremødet, som er relevante. 
 

Bilag 1 
 

 

 
 

6. Planlægning af forældrestormøde d. 19.03.20     MNC/CM 
 
Drøftelse og planlægning af indhold til forældrestormøde. 
 
Stormøde:  

- Netadfærd m.m. – v. SSP - Louise Skyt 
 

- Mindset – opdragelse “Bliv dit barns hjerneven”, “Bliv en hjernesmart forælder” eller 
“Hjernesmarte børn (forudsætter hjernesmarte voksne)” og trækker på Anettes to best-
seller-bøger Hjernesmarte Børn samt Hjernesmart Pædagogik. 
Værktøjerne kan du med det samme gå hjem og bruge konkret som forælder, lærer eller 
pædagog i dit samspil med børn og unge. Foredraget holdes også under titlen “Robuste 
børn” og trækker på Anettes to bestseller-bøger Hjernesmarte Børn samt Hjernesmart 
Pædagogik. 
 

- Fremtidsforsker – hvilke kompetencer kalder fremtiden på? 
 

Indhold til forældrestormøde: 
 

- Alle tre forslag er fortsat i spil. 
- LC undersøger muligheder og pris i forhold til oplægsholder, der kan tale ind i en ramme 

af hvilke kompetencer fremtiden kalder på.  
 

 
Der arbejdes videre med forslagene, og det drøftes på mødet i december. Vil børnehaverne evt. 
være interesseret i at være med til et oplæg?  
 

 
 

7. Kommunikationsstrategi    MNC/CM 
 
Fortsættelse af drøftelse fra sidste skolebestyrelsesmøde. (Se bilag 2)  
 

 
Opsamling fra kontaktforældremødet:  

- Der var delte meninger om kommunikationsniveau.  
- Behov for differentiering i kommunikationsniveau – forskel fra afdeling til afdeling.   
- Prioritering af mindset-samtalerne med den enkelte elev. 
- Opbygning af tillid er afgørende.  
- Fokus på relevant indhold til samtalerne. 

 

https://ha-viborgskoler.aula.dk/sites/ha-viborgskoler.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Bilag%201%20-%20Noter%20fra%20kontaktfor%C3%A6ldrem%C3%B8de%20d.%2008.10.19.pdf
https://ha-viborgskoler.aula.dk/sites/ha-viborgskoler.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Bilag%201%20-%20Noter%20fra%20kontaktfor%C3%A6ldrem%C3%B8de%20d.%2008.10.19.pdf


En kort drøftelse på dette møde. Vi fortsætter på næste møde.  
 
Bilag 2 
 

 

8. Tilbageløb fra dialogmødet d. 2. okt.       MNC/CM 
 
Præsentation af indhold og drøftelse af Viborg Kommunes fælles skolevæsen. Herunder elev-
talsudviklingen. (Se bilag 3 & 4)  
 

 
Kort præsentation af indhold fra dialogmødet. Der kører en proces med inddragelse af borgere 
og skolebestyrelser frem mod forår 2020. 
 
Bilag 3 
Bilag 4 
 

 
 

9. Punkter/emner til næste skolebestyrelsesmøde     MNC/CM 
 
Prioritering af punkterne: Ny kommunikationsplatform – Aula, drøftelse af kommunikationsstra-
tegi i forbindelse med implementeringen af Aula og brugen af meebook, drøftelse af sammen-
hængsmodellen og dialogbaseret aftale, revidering af trivselspolitik, evaluering og opfølgning på 
skoleboden. Evaluering/opfølgning omkring skolerejsen på 9. årgang.    
 

 

- Planlægning af forældrestormøde.  
- Drøftelse af indhold fra dialogmødet d. 2 okt. 
- Drøftelse af kommunikationsstrategi. 

 

 
 

10. Meddelelser 
 

- Næste skolebestyrelsesmøde er d. 12.12.19 kl. 17.00 – 18.30. Mødet afsluttes med 
julefrokost.  

- 36 ansøgere til den ledige stilling som pædagogisk leder.  
 

 
Bemærk tidspunktet for næste møde.  
 

 

 

11. Evt. 
 

Henvendelse vedr. tiden til at spise madpakker.  
 

 

https://ha-viborgskoler.aula.dk/sites/ha-viborgskoler.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Bilag%202%20-%20%20Kommunikationsmodel%20%281%29.pdf
https://ha-viborgskoler.aula.dk/sites/ha-viborgskoler.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Bilag%203%20-%20PDF-pr%C3%A6sentation%20dialogm%C3%B8de%2002-10-2019.pdf
https://ha-viborgskoler.aula.dk/sites/ha-viborgskoler.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Bilag%204%20-%20Samlet%20tilbagemelding%20fra%20grupperne%20dialogm%C3%B8de%2002-10-2019.pdf

